
2013D32948 Aan de Voorzitter van de Tweede Kamer der Staten-Generaal 

Den Haag, 27 augustus 2013 

U heeft verzocht mijn reactie op de brieven van de stichting Waardevol 
Cultuur Landschap Winterswijk (WCL) met uw Kamer te delen. 

Op woensdag 3 juli 2013 heeft er naar aanleiding van de brieven een 
gesprek plaatsgevonden met de voorzitter en secretaris van stichting 
WCL. Hierbij bericht ik u over de uitkomst van dit gesprek. 
– De stichting WCL maakt zich sterk voor een vitale agrarische sector in 

een kleinschalig landschap. Deze drijfveer maakte hen ook tot een van 
de deelnemers aan de GLB-pilots waarin wordt geoefend met een 
collectieve aanpak van agrarisch natuurbeheer. De stichting had 
gehoopt op vergroeningsvoorwaarden in het GLB-akkoord die tot meer 
vergroening leiden en het behoud van een kleinschalig landschap 
meer stimuleren. 

– In het gesprek heeft EZ begrip geuit voor deze wens van de stichting, 
maar tegelijk ook aangegeven dat de GLB-voorwaarden betrekking 
hebben op de gehele landbouw en in alle landen van de EU zullen 
gelden. Dat maakt dat de voorwaarden globaal van karakter zijn. 

– Verder heeft EZ aangegeven dat door de inzet van Nederland het in het 
GLB mogelijk is geworden om door collectief agrarisch beheer 
gebiedsspecifiek de kwaliteit van landschap en natuurwaarden in het 
agrarisch gebied te verhogen. Deze aanpak in collectieven is in de 
GLB-pilots, waaronder die in Winterswijk, met succes getest en nu 
door inzet van Nederland in het GLB-akkoord vastgelegd. Zoals ik aan 
uw Kamer heb gemeld op 7 juni 2013 heb ik het voornemen om de 
hierboven genoemde aanpak samen met de provincies met ingang van 
2016 landsbreed in te voeren, als onderdeel van het nieuwe platte-
landsontwikkelingsprogramma 2014–2020. 

– Zoals verwoord in de brief van 22 mei 2013 heeft het moment van de 
definitieve aanwijzing van de vier Winterswijkse Natura2000-gebieden 
de stichting verrast. Bij eerdere procestappen in het Natura2000-
dossier heeft het ministerie de regio vroegtijdig betrokken. De stichting 
had dat ook deze keer op prijs gesteld. De stichting en het ministerie 
hebben daarom afgesproken, om in het vervolg de onderlinge 
communicatie te versterken. 

De Staatssecretaris van Economische Zaken,
S.A.M. Dijksma
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